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REVISTA PRESEI 

 

 Ministrul Sănătății: Nu excludem carantinarea Bucureștiului. Vor fi aceleași 

măsuri cu care ne-am obișnuit în carantină/ Când nu mai putem îngriji 

pacienți la Terapie Intensivă suntem cu toții în pericol 

Ministrul Sănătății a declarat, duminică seară, că nu poate fi exclusă carantinarea 

Bucureștiului, pentru că numărul de infectări crește foarte repede. Vlad Voiculescu 

a precizat că dintre închiderea școlilor și închiderea mall-urilor, cel puțin în 

weekend, preferă închiderea centrelor comerciale. 

Voiculescu a mai transmis că una dintre măsurile unei posibile carantinări va fi și 

declarația pe propria răspundere, pe care vor fi nevoiți să o completeze și cei care 

s-au vaccinat complet împotriva COVID-19, pentru că există o posibilitate, chiar 

dacă foarte redusă, ca aceștia să transmită în continuare virusul. 

Ministrul Sănătății a justificat o eventuală carantinare a Capitalei spunând că atunci 

când pacienții infectați cu COVID-19 nu mai pot fi tratați în secțiile de Terapie 

Intensivă ”suntem cu toții în pericol”. 

Declarația lui Vlad Voiculescu (USR PLUS) vine în contextul în care, sâmbătă, 

premierul Florin Cîțu (PNL) și secretarul de stat în Ministerul Afacerilor Interne și 

șef al Departamentului pentru Situații de Urgență, Raed Arafat, au dat asigurări că 

Bucureștiul nu va fi carantinat. 

Prima discuție despre carantinarea Capitalei a fost deschisă duminică dimineață de 

prefectul Alin Stoica (susținut de USR PLUS) care a spus că este „foarte posibil” 

să se ia decizia carantinării Bucureştiului în cazul în care se depăşeşte indicele de 

infectare cu noul coronavirus de 6 cazuri la mia de locuitori. 

 ”Aceleaşi măsuri cu care ne-am obişnuit, aceleaşi măsuri care se iau în 

carantină peste tot în ţară aceleaşi trebuie luate şi în Bucureşti (…) 

Închiderea centrelor comerciale, iertaţi-mă, dar între a închide şcoli şi a 

închide centrele comerciale cel puţin peste weekend, de exemplu, preferinţa 

mea şi cred că preferinţa Guvernului este cât se poate de clară şi cred că este 

preferinţa a fiecăruia dintre noi (…)  
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 Când nu mai putem îngriji pacienți la Terapie Intensivă suntem cu toții în 

pericol (…) Cred că trebuie să spunem foarte clar, da, se fac prea puţine 

teste. Nu trebuie să ne facem iluzii, testele ne arată o imagine din trecut. 

Testarea ne arată mai degrabă unde am fost mai degrabă acum o săptămână, 

acum două săptămâni. Testele se fac mai degrabă de nevoie decât de voie, 

dar ce este foarte important este cifra aceea a persoanelor în secţiile de 

terapie intensivă”, a declarat Vlad Voiculescu, duminică seară. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Protestul antimască din București, o ”șaorma cu de toate” a teoriilor 

conspirațiilor. Au participat Joker și dacii liberi, unii au cerut stoparea 

inexistentei vaccinări obligatorii 

Protestul împotriva restricțiilor care a avut loc sâmbătă în București a reunit 

personaje care mai de care mai pitorești. De la senatoarea Diana Șoșoacă, cea care 

și-a făcut un renume din refuzul purtării măștii, la omul de televiziune Luis 

Lazarus, un pasionat al teoriilor conspirațiilor pe care le ventilează fără 

discernământ, și până la oameni care au ieșit în stradă pentru a cere stoparea 

vaccinării obligatorii (deși aceasta nu există), personaje care vor să înceapă 

revoluții, asemenea lui Joker, și nelipsiții ”daci liberi”. 

Unii dintre participanții la protestul din București au cerut stoparea inexistentei 

vaccinări obligatorii.  

Câteva sute de oameni s-au adunat sâmbătă în fața Facultății de Arhitectură din 

Piața Universității din București pentru a protesta împotriva restricțiilor impuse 

pentru a limita pandemia de coronavirus.  

Un al doilea punct de întâlnire al protestatarilor antimască din București a fost 

Piața Victoriei. Manifestanții nu au purtat măști de protecție și nici nu au păstrat 

distanța fizică.  

Senatoarea Diana Șoșoacă este una dintre personajele cele mai vizibile care 

contestă restricțiile antipandemice, inclusiv portul măștii. La protestul antimască de 

sâmbătă, ea a fost una dintre portavocile mulțimii.  
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Protestatarii antimască din Piața Victoriei și cei din Piața Universității au pornit în 

marș spre Parcul Izvor.  

Jandarmii supraveghează de la distanță protestul antimască din București. La 

finalul manifestației, ei i-au amendat pe organizatori pentru că a fost depășit 

numărul maxim de 100 de participanți. De asemenea, au fost sancționați și unii 

dintre manifestanți, cei care au fost identificați, pentru că nu au purtat mască și nu 

au păstrat distanțarea fizică. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 BREAKING Raed Arafat a decis ca elevii din localitățile în carantină, care 

învață la școli din localități care nu sunt în carantină, să poată da simulările 

pentru Bacalaureat. Reprezintă o excepție de la măsura interzicerii circulației 

persoanelor 

„Având în vedere faptul că în perioada 22 – 31. 03. 2021 se desfășoară simulările 

pentru evaluările naționale 2021 și examenele naționale de bacalaureat 2021, vă 

menționăm faptul că deplasarea elevilor în vederea participării la simulările 

pentru examenele naționale este circumscrisă altor motive justificate din 

ordinele șefului Departamentului pentru Situații de Urgență privind instituirea 

carantinei zonale și reprezintă o excepție de la măsura interzicerii circulației 

persoanelor în afara gospodăriei, în interiorul și în afara zonei carantinate. 

Prezenta adresă va fi comunicată de către toate centrele județene al municipiului 

București de coordonare și conducere a intervenției către autoritățile publice la 

nivelul zonelor carantinate”, se arata in adresa semnată de Arafat. 

Descărcați documentul semnat de Raed Arafat 

Ministrul Educației, Sorin Cîmpeanu a declarat că “În calitate de ministru al 

Educației apreciez maxim înțelegerea doctorului Raed Arafat – Comandantul 

Acțiunii/Centrului Național de Conducere și Coordonare a Intervenției, cu privire 

la importanța educației și a pregătirii pentru examenele naționale!”. 

(Sursa: edupedu.ro) 

 

https://cdn.edupedu.ro/wp-content/uploads/2021/03/Ordin-Arafat-exceptie-elevi-simulare.pdf
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 BREAKING Restaurantele și barurile care sunt amendate de trei ori pentru 

încălcarea restricțiilor vor avea activitatea suspendată – propunerea 

ministrului de Interne 

Ministrul Afacerilor Interne, Lucian Bode, a anunțat că Parlamentul va discuta în 

această săptămână un proiect care va permite suspendarea pentru două săptămâni a 

activității localurilor care sunt amendate de trei ori pentru nerespectarea regulilor 

impuse în pandemie. 

Bode a spus că va cere conducerii PNL să propună în coaliție introducerea pe 

agenda Parlamentului a unui proiect în acest sens. 

”O să solicit conducerii PNL să discute în coaliție foarte serios ca în această 

săptămână pe agenda Parlamentului să fie aprobat prioiectul de lege care modifică 

OUG privind regimul sancțiunilor. Sancțiunile nu sunt suficiente din păcate. (…) 

Legea 55 să fie modificată astfel încât după una, două, trei sancțiuni, instituțiile 

statului să poată suspenda activitatea agentului economic care nu respectă regulile 

de protecție danitară. Dacă se repetă, se trece la nivelul următor și aplicăm sigiliul 

pe locație”, a declarat ministrul Afacerilor Interne. 

El a spus că poliția a făcut peste 5.000 de controale în localuri în acest week-end și 

a aplicat zeci de amenzi, unele la unități care sunt amendate în mod repetate. 

(Sursa: economedia.ro) 

 

Tranzacțiile cu criptomonede vor fi reglementate de Parlament pentru a 

preveni spălarea banilor și finanțarea terorismului. Sunt vizați furnizorii de 

portofele digitale și de servicii de schimb 

Parlamentul României dezbate și va da în curând votul final pe un proiect de lege 

care să reglementeze tranzacțiile cu criptomonede, a anunțat deputatul liberal 

Bogdan Huțucă, președinte Comisiei de Buget, Finanțe Bănci. 

E vorba despre proiectul de lege al guvernului pentru aprobarea ordonanțe de 

urgență 111/ din 2020, care extinde obligațiile de raportare la Oficiul pentru 

Combaterea Spălării Banilor și la furnizorii de servicii privitoare la tranzacții cu 

criptomonede. 
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OUG a intrat în vigoare în 2020, dar Senatul controlat de PSD a respins în 2020 

legea de aprobare. Acum, noua majoritate parlamentară vrea să adopte legea de 

aprobare a ordonanței de urgență, care prevede că entitățile implicate în tranzacții 

cu criptomonede sunt obligate să identifice tranzacții suspecte și să le raporteze 

dacă pot pune probleme din perspectiva legislației pentru prevenirea spălării 

banilor, potrivit AvocatNet. 

Proiectul legislativ mai așteaptă acum raportul final de la Comisia de buget și 

Comisia juridică, urmând să intre la vot final în plenul Camerei Deputaților. 

Ulterior, trebuie promulgată de președintele Iohannis pentru a intra în vigoare. 

”Parlamentul României va adopta în curând transpunerea unei directive europene 

ce privește combaterea spălării banilor și finanțării terorismului, iar noutatea pentru 

legislația românească este că pentru prima dată vom reglementa și tranzacțiile cu 

criptomonede. Facem acest lucru deoarece volumul tranzacțiilor cu criptomonede a 

crescut enorm în ultimii ani dar și pentru că valoarea totală a acestora la nivel 

global a depășit la un moment dat un trilion de dolari”, spune deputatul liberal 

Bogdan Huțucă, președinte Comisiei de Buget, Finanțe Bănci. 

„În acest context, a apărut obligația de a autoriza și de a înregistra furnizori de 

servicii de schimb între monede virtuale și monede fiduciare (adică au o valoare 

fictivă) și a furnizorilor de portofele digitale. Din păcate monedele virtuale pot fi 

folosite cu scopul spălării banilor dar și în scopul finanțării unor operațiuni 

teroriste ce pot reprezenta o amenințare la adresa tuturor. De altfel, recentele 

atacuri teroriste au scos la lumină noi tendințe emergente, în special în ceea ce 

privește modul în care grupurile teroriste își finanțează și își desfășoară 

operațiunile”, a declarat Huțucă, potrivit unui comunicat de presă. 

Liderul liberal arată că România este una dintre ultimele țări europene care 

transpun în legislația națională Directiva 2015/849 și Directiva 2018/843 care o 

completează pe prima: „Este important ca România să țină pasul cu noile tendințe. 

De aceea, este important să asigurăm o transparență mai mare a tranzacțiilor 

financiare, a entităților corporative și a altor entități juridice, precum și a fiduciilor 

și a monedelor virtuale.  
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În prezent avem numeroase servicii de tehnologie care au devenit din ce în ce mai 

populare ca sisteme financiare alternative și care au rămas totuși în afara 

domeniului de aplicare a dreptului atât la nivel european cât și național. Aceste 

tranzacții beneficiau până acum de exceptări de la cerințele legale”. 

El spune că este nevoie de adoptarea unei astfel de legislații pentru că în prezent 

nimeni nu verifică aceste tranzacții: „Furnizorii implicați în servicii de schimb între 

monedele virtuale și monedele fiduciare, precum și furnizorii de portofele digitale 

nu au nicio obligație stabilită de Uniune să identifice activitățile suspecte. Prin 

urmare, grupurile specializate în spălarea banilor pot transfera fonduri către 

sistemul financiar al Uniunii sau în cadrul rețelelor de monede virtuale prin 

disimularea transferurilor sau prin faptul că beneficiază de un anumit grad de 

anonimat pe platformele respective. De aceea este nevoie ca autoritățile 

competente să poată monitoriza utilizarea monedelor virtuale”, mai spune Huțucă. 

(Sursa: economedia.ro) 

 

 Tinerii fermieri vor putea lua fonduri europene de 100 de milioane de euro, 

în perioada de tranziţie (ministru) 

Suma alocată în perioada de tranziţie, 2021-2022, pentru instalarea tinerilor 

fermieri se ridică la 100 de milioane de euro, în condiţiile în care prin Programul 

Naţional de Dezvoltare Rurală (PNDR) 2014 - 2020 au fost prevăzute pe această 

măsură fonduri totale de 476 de milioane de euro, potrivit ministrului Agriculturii, 

Adrian Oros. 

 

Pe măsură - sM6.1 "Instalarea tinerilor fermieri" - în perioada de tranziţie vor 

creşte alocările maxime pentru proiecte, de la 50.000 la 70.000 de euro pentru 

exploataţiile care integrează în planul de afaceri, operaţiuni de condiţionare 

procesare şi/sau agricultura ecologică, pentru exploataţiile cu dimensiunea 

economică între 30.000 şi 50.000 SO (Standard Output - producţie standard n.r.) şi 

de la 40.000 la 60.000 de euro pentru exploataţiile între 12.000 şi 29.999 SO. 
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"Criteriile de selecţiile sau introducerea unor noi criterii de selecţie având în vedere 

o coerenţă internă la nivelul finanţărilor din sectorul agricol în perioada de tranziţie 

sunt următoarele: dacă în planul de afaceri este cuprinsă şi activitatea de protecţie a 

mediului precum gestionarea eficientă gunoiului de grajd sau agricultura de 

precizie, de asemenea, principiul integrării în cadrul planului de afaceri a 

construirii şi modernizării de clădiri cu destinaţie agroalimentară, a achiziţiei de 

echipamente în vederea creşterii performanţei economice, şi constituie un avantaj 

principiul apartenenţei la o forma asociativa", a anunţat, recent, ministrul 

Agriculturii. 

 

Programul de tranziţie, 2021-2022, are alocate fonduri totale de 6,2 miliarde de 

euro, din care trei miliarde de euro plăţi directe şi 3,2 miliarde de euro din pilonul 

II destinat măsurilor de investiţii. 

 

Din această sumă, 2,56 miliarde de euro provin din PNDR 2020 la care se adaugă 

700 de milioane de euro din instrumentul de redresare al UE (EURI).  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Proiect al Ministerului Agriculturii: 700.000 lei pentru susținerea 

crescătorilor de porci de reproducție din rasele românești Mangalița și Bazna 

Programul de susţinere a crescătorilor de porci de reproducţie din rasele autohtone 

Bazna şi Mangaliţa va avea alocată, în acest an, o sumă de 700.000 de lei din 

bugetul Ministerului Agriculturii şi Dezvoltării Rurale (MADR), potrivit unui 

proiect de Hotărâre de Guvern publicat pe site-ul ministerului de resort. 

În 2020, suma bugetată acestui program a fost de un milion de lei şi a vizat 

acordarea unui sprijin de 1.200 lei/cap scroafă/an, cu condiţia comercializării a 

minimum patru purcei/cap de scroafă/an la o greutate de minimum 8 kg/cap, cu 

obligativitatea îndeplinirii condiţiilor de eligibilitate prevăzute în actul normativ. 

 

 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 22 martie 2021 8 

 

„Prin Hotărârea Guvernului nr. 365/2020 privind aprobarea schemei „Ajutor de 

minimis pentru aplicarea programului de susţinere a crescătorilor de porci de 

reproducţie din rasele Bazna şi/sau Mangaliţa”, pentru perioada 2020-2022, s-a 

urmărit încurajarea crescătorilor de animale de reproducţie din rasele Bazna şi/sau 

Mangaliţa, în vederea creşterii numărului de animale de reproducţie deţinute şi 

creşterii numărului de produşi valorificaţi de la acestea, cu scopul creşterii 

efectivelor de porci din rasele Bazna şi Mangaliţa la nivel naţional. Având în 

vedere necesitatea continuării sprijinirii crescătorilor de scroafe din rasele Bazna şi 

Mangaliţa, se impune bugetarea schemei pentru anul 2021, astfel încât să se 

continue susţinerea producţiei de purcei şi animale de reproducţie. (…) Prin 

prezentul proiect, se aprobă valoarea schemei de ajutor de minimis, pentru anul 

2021, respectiv 700 mii lei, care se încadrează în valoarea totală estimată a schemei 

de ajutor de minimis, pentru perioada 2020 – 2022, de 4.000 mii lei. Resursele 

financiare se asigură de la bugetul de stat, în limita prevederilor bugetare aprobate 

Ministerului Agriculturii şi Dezvoltării Rurale pe anul 2021″, se precizează în nota 

de fundamentare a proiectului de HG. 

MADR arată că sprijinul acordat prin proiectul de act normativ va contribui la 

creşterea efectivelor de animale de reproducţie din rasele Bazna şi Mangaliţa şi a 

numărului de purcei comercializaţi de la acestea. „Având în vedere că sistemul de 

creştere al porcilor din rasele Bazna şi Mangaliţa este extensiv, printre beneficiarii 

ajutorului se vor număra şi crescători de porci din categoria întreprinderilor mici”, 

conform sursei citate. 

Anul trecut, Executivul a aprobat prelungirea schemei de ajutor de minimis pentru 

aplicarea programului de susţinere a crescătorilor de porci de reproducţie din rasele 

Bazna şi/sau Mangaliţa până în 2022, modificând şi unele măsuri de aplicare a 

acesteia. 

Ministrul Agriculturii, Adrian Oros, declara, în luna august a anului trecut, că 

vechiul program guvernamental de susţinere a creşterii celor două rase autohtone 

de porci Bazna şi Mangaliţa, lansat la începutul lui 2018 în mandatul ministrului 

Petre Daea, ar fi fost unul „irealist” şi a susţinut, totodată, că, în trei-patru ani, prin 

noul program, se va ajunge la un număr de porcine care să asigure stabilitatea 

raselor respective. 
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„Programul de stimulare a creşterii celor două rase autohtone care erau în pericol 

de abandon l-am modificat la începutul anului (2020 n.r,), la cererea membrilor 

acestor asociaţii. Pentru că vechiul program era total irealist. Adică, cineva dona 

nişte purcei de rasă Mangaliţa sau Bazna, statul îi plătea o anumită sumă, cel care îi 

primea trebuia să îi crească şi trebuia să îi dea la un abator care era obligat să îi 

plătească o anumită sumă. Nu avea nicio logică, nu putea statul să intervină în 

relaţiile comerciale între mai mulţi agenţi economici să dicteze piaţa. Iar oamenii 

nu au aplicat şi au venit să ne spună că doresc o altă schemă de sprijin”, a afirmat 

Oros, într-o conferinţă de presă susţinută în comuna Mihalţ, din judeţul Alba. 

Datele Agenţiei Naţionale pentru Zootehnie relevă că, în luna mai 2020, erau 

înscrise în Registrul Genealogic 1.030 de capete scroafe din rasele Bazna şi 

Mangaliţa, dintre care 316 capete scroafe sunt deţinute de persoane juridice, II, IF, 

PFA, iar un număr de 714 capete scroafe erau deţinute de persoane fizice care îşi 

pot schimba forma de organizare şi pot deveni eligibile. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Peste 8.600 de femei antreprenor au primit 360 de milioane de euro 

finanțare nerambursabilă prin PNDR 2020  

Agenția pentru Finanțarea Investițiilor Rurale a finanțat prin Programul Național 

de Dezvoltare Rurală 2014 – 2020 (PNDR 2020) proiectele dezvoltate de 8.610 

beneficiari femei, cu fonduri europene nerambursabile în valoare de aproximativ 

360 de milioane de euro. 

Cele mai multe investiții, ale căror reprezentanți legali sunt femeile, sunt finanțate 

prin intermediul submăsurii 6.1 (Sprijin pentru instalarea tinerilor fermieri). Astfel, 

164 de milioane de euro au fost acordate către 4.000 de femei care s-au instalat 

ca tineri fermieri. 

Pentru dezvoltarea fermelor mici (submăsura 6.3), AFIR a acordat finanțare în 

valoare totală de aproximativ 58 milioane de euro pentru 3.857 de beneficiari 

femei. 
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Pentru dezvoltarea exploatațiilor agricole și pomicole, AFIR a finanțat investiții 

realizate de 275 de femei. Valoarea totală a proiectelor finanțate în cadrul 

submăsurilor 4.1 și 4.1a este de 92 de milioane de euro. 

Sprijin pentru înființarea de activități non-agricole în zone rurale (pensiuni 

agroturistice, ateliere meșteșugărești, coafor, servicii diverse) au obținut 362 de 

femei, în cadrul submăsurii 6.2. Valoarea totală a investițiilor non-agricole 

finanțate de AFIR se ridică la 22,4 milioane euro. 

Tot prin PNDR 2020, au primit sprijin financiar pentru crearea şi dezvoltarea în 

mediul rural de activități non-agricole 112 femei, valoarea finanțărilor obținute 

fiind de peste 20 de milioane de euro. Aceste finanțări acordate prin submăsura 

6.4 au acoperit investiții foarte diverse, de la pensiuni agroturistice, cabinete 

veterinare, fabricarea produselor textile, activități meșteșugărești și până la service-

uri auto. 

De la demararea Programului Național de Dezvoltare Rurală 2014 – 2020 în martie 

2015 și până în prezent, AFIR a primit 73.990 de cereri de finanțare a 

investițiilor în agricultură și în mediul rural în valoare de peste 9,7 miliarde 

de euro. Dintre acestea, au fost încheiate 66.505 de contracte de finanțare cu 

beneficiarii PNDR, cu o valoare de 5,67 miliarde de euro. Plățile efectuate de 

AFIR se ridică la 7,12 miliarde de euro, ceea ce duce gradul de absorbție a 

PNDR 2020 la peste 75% din fondurile alocate de Uniunea Europeană. 

(Sursa: Afir) 

 

 

 Circa 930.000 de pensionari din România primesc pensia minimă de 800 lei 

Aproximativ 934.000 de pensionari erau, în luna februarie, beneficiari ai 

indemnizației sociale, adică primeau pensia minimă de 800 de lei, conform datelor 

centralizate de Casa Naţională de Pensii Publice (CNPP). Numărul lor a scăzut cu 

7.194 față de luna anterioară. 
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Majoritatea acestor pensionari nu au avut un stagiu complet de cotizare, ceea ce 

înseamnă că ar primi o pensie chiar mai mică dacă ar fi luate în calcul doar 

contribuțiile plătite la stat atunci când lucrau, așa că statul întregește pensia lor din 

contribuție până la 800 lei. Totodată, printre cei care primesc indemnizația socială 

minimă se regăsesc și cei care au lucrat toată viața pe salariul minim. 

Din totalul beneficiarilor de indemnizaţie socială înregistraţi în februarie, aproape 

800.000 erau pensionari din sistemul public și 140.000 erau pensionari proveniţi 

din fostul sistem de pensii al agricultorilor, potrivit CNPP. 

În cazul pensionarilor din sistemul public, valoarea medie a indemnizaţiei pe care o 

completează statul de la buget, pentru a ajunge la 800 lei, este de 300 de lei. Cele 

mai mari valori au fost înregistrate în judeţele Cluj – de 349 lei, Bistriţa-Năsăud 

(344 lei) şi Hunedoara (340 lei). 

Cei mai mulţi beneficiari ai acestei indemnizaţii erau în Bucureşti – respectiv 

34.831, şi în judeţele Suceava (32.268 pensionari), Iaşi (28.564) şi Dolj (27.626). 

În ceea ce priveşte pensionarii agricultori, indemnizaţia socială medie suportată de 

la bugetul de stat a fost de 158 de lei, valoarea ce mai mare fiind înregistrată în 

Bucureşti (între 203 lei şi 245 lei, în funcţie de sector) şi în judeţele Ilfov – de 260 

lei şi Gorj (233 lei). 

Potrivit sursei citate, numărul cel mai mare de beneficiari din rândul pensionarilor 

agricultori se înregistra în judeţele Iaşi (9.546 persoane), urmat de Dolj (9.234) şi 

Botoşani (8.825). 

(Sursa: economedia.ro) 

 

 Bogdan Aurescu participă luni la reuniunea miniștrilor de Externe din 

statele UE/ Pe agenda discuțiilor: relaţia UE cu Rusia și Turcia, situaţia din 

Georgia sau cazul Myanmar 

Ministrul Bogdan Aurescu participă, luni, la reuniunea miniştrilor afacerilor 

externe din statele membre ale Uniunii Europene, care are loc la Bruxelles, 

transmite Agerpres. 
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Potrivit unui comunicat al Ministerului Afacerilor Externe, la punctul de pe agendă 

privind Aspectele Curente vor fi abordate pe scurt teme precum evoluţiile în relaţia 

UE cu Rusia, situaţia din Georgia, abordarea UE faţă de Balcanii de Vest, situaţiile 

din Venezuela, Myanmar şi Etiopia. 

Agenda tematică propriu-zisă a reuniunii va include discuţii privind Turcia şi 

Vecinătatea Sudică. De asemenea, miniştrii de externe europeni vor avea un 

schimb de opinii informal cu Michelle Bachelet, Înaltul Comisar al ONU pentru 

drepturile omului, în format video-conferinţă, precizează sursa citată. 

„În ceea ce priveşte Rusia, vor fi abordate evoluţiile recente după reuniunea 

Consiliului Afaceri Externe din 22 februarie 2021 şi, de asemenea, se va avea în 

vedere pregătirea discuţiilor şefilor de stat sau guvern la Consiliul European din 

25-26 martie 2021. Ministrul Bogdan Aurescu va saluta adoptarea rapidă a 

măsurilor restrictive în cadrul noului Regim global al UE de sancţiuni privind 

încălcarea drepturilor omului. Va reitera importanţa unei abordări strategice a 

relaţiei UE-Rusia care ar trebui să reconfirme unitatea UE pe baza celor cinci 

principii directoare adoptate în 2016, care ghidează această relaţie, precum şi 

importanţa unui angajament politic mai puternic al UE faţă de ţările Parteneriatului 

Estic, în special cu cele asociate. Vor fi discutate rezultatele vizitelor Preşedintelui 

Consiliului European, Charles Michel, în Ucraina, Republica Moldova şi Georgia, 

în perioada 28 februarie – 3 martie”, se arată în comunicat. 

De asemenea, referitor la Georgia, miniştrii vor discuta evoluţiile politice recente, 

potrivit sursei citate. 

„Oficialul român va evidenţia îngrijorarea faţă de situaţia internă din Georgia şi va 

exprima sprijinul pentru eforturile de mediere ale UE menite a ajuta forţele politice 

de la Tbilisi să depăşească impasul actual. Ministrul Bogdan Aurescu va saluta 

vizita în Georgia a Preşedintelui Consiliului European (1 martie 2021) şi 

organizarea recentului Consiliu de Asociere UE-Georgia (16 martie)”, informează 

MAE. 

Potrivit programului transmis, miniştrii vor aborda, pe scurt, ultimele evoluţii din 

Balcanii de Vest. 
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„Ministrul român va evoca provocările geopolitice cu care se confruntă statele din 

Balcanii de Vest, cu accent pe necesitatea unei prezenţe mai vizibile a UE în 

regiune. Astfel, va sublinia necesitatea unui angajament reînnoit al UE în regiune 

şi organizarea unei dezbateri cuprinzătoare la o viitoare reuniune CAE, aşa cum au 

solicitat miniştrii de externe din nouă state membre, printre care şi România, într-o 

scrisoare adresată recent Înaltului Reprezentant pentru afaceri externe şi politica de 

securitate, Josep Borrell”, se arată în comunicat. 

De asemenea, ministrul român al afacerilor externe va condamna ferm continuarea 

violenţelor la adresa demonstranţilor paşnici în Myanmar.  

Va saluta extinderea criteriilor pentru adoptarea de sancţiuni împotriva celor care 

sunt responsabili pentru continuarea violenţelor şi va reaminti Declaraţia de 

condamnare a violenţelor, adoptată de membrii Consiliului Guvernator al 

Comunităţii Democraţiilor, în contextul exercitării preşedinţiei în exerciţiu a 

acestui for internaţional de către România. 

Potrivit sursei citate, discuţia privind Vecinătatea Sudică va avea loc în contextul 

adoptării Comunicării comune a Comisiei Europene şi SEAE privind „O nouă 

agendă pentru Mediterana” şi al concluziilor Consiliului European din februarie 

2021. Ministrul Bogdan Aurescu va exprima susţinere pentru obiectivele 

Comunicării comune şi pentru implementarea acestora. 

Relaţiile UE-Turcia vor fi abordate în pregătirea discuţiilor cu ocazia Consiliului 

European din 25-26 martie. 

„Demnitarul român va reaminti apelurile constante ale României în favoarea 

menţinerii deschise a tuturor canalelor de comunicare cu acest partener strategic al 

UE şi al României, având în vedere necesitatea asigurării stabilităţii şi securităţii în 

Mediterana de Est. Şeful diplomaţiei române va arăta că atmosfera îmbunătăţită 

determinată de semnalele pozitive oferite de Ankara, în ultima perioadă, trebuie 

utilizată în mod adecvat pentru a consolida aceste evoluţii. În acest sens, va 

exprima sprijinul pentru menţinerea unei agende pozitive graduale, în baza unei 

poziţionări constructive din partea Turciei”, se mai menţionează în comunicat. 

Totodată, în cadrul dialogului informal cu Michelle Bachelet, Înaltul Comisar al 

ONU pentru drepturile omului, ministrul Aurescu va exprima sprijinul deplin al 
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României pentru independenţa şi integritatea mandatului Înaltului Comisar, 

necesar pentru funcţionarea unui sistem multilateral eficient, care respectă 

drepturile omului şi, mai larg, dreptul internaţional. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Fluctuaţii pe piaţa titlurilor de stat în lei: Randamentele pe 10 ani au crescut 

de la 2,7% în prima parte a anului 2021, la circa 3,3% în martie. Ce spune 

Ciprian Dascălu, economistul-şef al BCR 

 

„Creşterea randamentelor titlurilor de stat în lei a fost exacerbată de datele mai 

bune de creştere economică pe T4/2020, creşterea peste aşteptări a inflaţiei în 

ianuarie 2021 şi operaţiunea BNR de sterilizare a surplusului de lichiditate din 

februarie“, explică economistul-şef al BCR, Ciprian Dascălu. 
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Randamentele la titlurile de stat în lei pe 10 ani au crescut de la 2,7%-2,8% în a 

doua jumătate a lunii ianuarie şi prima parte a lunii februarie, la circa 3,3% în luna 

martie, după cum reiese din datele BNR. Faţă de 2020, pe parcursul anului 2021 

creşterea randamentelor titlurilor de stat pe 10 ani este de aproximativ 9%. 

„Creşterea randamentelor titlurilor de stat în lei a fost exacerbată de datele mai 

bune de creştere economică pe trimestrul patru 2020, creşterea peste aşteptări a 

ratei inflaţiei în ianuarie 2021 şi operaţiunea BNR de sterilizare a surplusului de 

lichiditate din piaţa interbancară de la jumătatea lunii februarie“, explică 

economistul-şef al BCR, Ciprian Dascălu. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Cursul valutar leu/euro a încheiat săptămâna trecută în scădere 

Cursul de schimb leu/euro a revenit la fnalul săptămânii trecute pe scădere. 

Cotaţia de referinţă anunţată vineri la prânz de BNR a coborât la 4,8858 lei/euro. 

Faţă de cotaţia de joi, cursul a scăzut vineri cu 0,04%. Începând din 2 martie cursul 

leu/euro a intrat pe o pantă ascendentă, depăşind maxim istoric după maxim istoric 

timp de şapte şedinţe consecutive. 

Cursul a fost de la începutul anului 2021 preponderent peste pragul de 4,87 

lei/euro, pentru ca în martie să treacă de 4,88 lei/euro. Comparativ cu nivelul de la 

finalul anului 2020, cursul leu/euro este mai mare cu 0,3%. 

În ultima zi bancară a anului 2020, cursul era de 4,8694 lei/euro. 

Majoritatea analiştilor au anticipat deprecierea monedei naţionale în faţa euro pe 

parcursul anului 2021, însă au văzut cursul sub pragul de 5 lei/euro în acest an.  

(Sursa: zf.ro) 
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 Datele Eurostat arată că Romania are cel mai redus grad de educaţie 

financiară în UE: 70% dintre femei sunt stresate din cauza banilor 

Romania are cel mai redus grad de educaţie financiară din UE, potrivit datelor 

Eurostat, iar Fidelity Investments arată că femeile au mai multe griji financiare 

decât bărbaţii. 70% dintre femei nu au suficiente economii pentru un trai 

confortabil, arată studiul, arată Mediafax. 

O altă anxietate accentuată de pandemie a fost creată de bani, arată ultimul studiu 

al companiei americane de servicii financiare Fidelity Investments. 

Femeile spun că nu au suficiente economii pentru un trai confortabil, iar 71% 

dintre ele sunt nesigure pe capacitatea lor de a pune bani deoparte. 

Cristina Chiriac este antreprenor. Spune că femeile au fost mult mai expuse acestei 

crize sanitare, iar ea este una dintre ele. 

„Mă regăsesc în acest procent de 70%. Şi-am să dau şi o explicaţie economică, şi 

anume că marea majoritate a femeilor fie ele antreprenoare, fie angajate, activează 

în zona de servicii sau de comerţ sau de textile uşoare (...) zone extrem de afectate 

din puncte de vedere economic. Aşadar, presiunea financiară a fost fantastică, este 

în continuare, fie că eşti angajat sau antreprenor, ne-am confruntat cu aceste 

scăderi ale veniturilor. Sunt convinsă că presiunea a lăsat urme în psihicul fiecărei 

femei, inclusiv în ceea ce mă priveşte pe mine”, a spus Cristina Chiriac, preşedinte 

fondator CONAF. 

Deşi stabilă financiar, Cristina spune că pandemia a făcut-o să-şi limiteze 

cheltuielile. 

„Am renunţat la să mai merg atât de des la coafor, am încercat să iau lecţii de pe 

Youtube în ceea ce priveşte machiajul. 2020 ne-a forţat, pe lângă faptul că am tăiat 

vacanţe, cosmetice”, a afirmat aceasta. 

(Sursa: Mediafax) 
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 Ursula von der Leyen transmite că UE nu este în situaţia de a dona 

vaccinuri ţărilor mai sărace: Nu pot să le explic cetăţenilor din Europa de ce 

exportăm milioane de doze în ţări care ele însele produc vaccinuri şi nu ne 

trimit nimic înapoi 

Preşedinta Comisiei Europene, Ursula von der Leyen, a declarat că Uniunea 

Europeană nu este în situaţia de a dona vaccinuri ţărilor sărace, relatează dpa şi 

dw.com. 

“Există presiune asupra statelor membre pentru obţinerea vaccinurilor pentru ele 

însele”, a spus Von der Leyen pentru Funke Media Group. 

Totuşi, Von der Leyen a subliniat susţinerea financiară de către UE a iniţiativei 

COVAX a Organizaţiei Mondiale a Sănătăţii, prin care ţările mai sărace au acces la 

vaccinuri. 

“Uniunea Europeană a investit 2,2 miliarde de euro în această iniţiativă. COVAX a 

livrat deja 30 de milioane de doze de vaccin în 52 de ţări”, a afirmat ea. 

Mecanismul care permite Uniunii Europene să furnizeze vaccinuri altor ţări va 

începe după ce în UE situaţia cu privire la producţia vaccinurilor în UE va fi mai 

bună, a mai declarat Von der Leyen. 

Sâmbătă, Von der Leyen a spus că AstraZeneca a livrat 41 milioane de doze de 

vaccinuri în 33 de ţări începând din luna februarie. “Nu pot să le explic cetăţenilor 

din Europa de ce exportăm milioane de doze de vaccin în ţări care ele însele 

produc vaccinuri şi nu ne trimit nimic înapoi”, a adăugat ea. 

Uniunea Europeană a stabilit mecanisme speciale pentru limitarea exporturilor de 

vaccinuri. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Mii de oameni au protestat sâmbătă împotriva restricțiilor anti-Covid în 

mai multe state europene 

Mii de oameni au protestat în orașe din Europa împotriva restricțiilor impuse de 

autorități pentru a combate efectele pandemiei. 
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În Europa a fost o zi a protestelor față de restricțiile provocate de pandemia de 

Covid-19. Mii de oameni au manifestat în Germania, Marea Britanie, Croația, 

Elveția, Austria și Serbia. Au cerut autorităților să renunțe la regulile de protecție 

pe care le consideră exagerate. În unele cazuri, protestele au degenerat în 

confruntări cu forțele de ordine. 

Germania 

Un contra-manifestant afișează un semn ce scrie "Negarea Corona ucide" în orașul 

german Kassel. Foto: Thomas Lohnes/ Getty Images 

Demonstraţiile din oraşul german Kassel (landul Hessa) împotriva restricţiilor 

legate de COVID-19 au degenerat sâmbătă în violenţe între poliţie şi protestatari, 

transmite dpa. 

Poliţia a afirmat că mai multe mii de persoane s-au adunat în centrul oraşului 

Kassel pentru un protest neautorizat, în pofida recomandărilor autorităţilor, 

conform Agerpres. 

Forţele de ordine au folosit spray-uri cu piper şi bastoanele împotriva 

manifestanţilor atunci când aceştia au încercat să rupă un cordon al poliţiei. Mai 

multe persoane au fost arestate. 

Mulţi dintre manifestanţi erau susţinători ai aşa-numitei mişcări Querdenken, 

formată din contestatari ai COVID-19, activişti de extremă dreapta şi opozanţi ai 

vaccinării. 

Marea Britanie 

Mii de manifestanți s-au adunat în centrul Londrei pentru a protesta împotriva 

restricțiilor anti-Covid. Foto: Profimedia Images 

Cel puţin 36 de persoane au fost arestate şi mai mulţi ofiţeri de poliţie au fost răniţi 

sâmbătă la Londra în timpul unei demonstraţii care a strâns câteva mii de persoane 

care au protestat împotriva lockdown-ului impus ca urmare a pandemiei de 

COVID-19, informează AFP. 

Conform informaţiilor furnizate de poliţie, cei mai mulţi au fost arestaţi pentru 

încălcarea măsurilor de izolare. 

https://wwwb.agerpres.ro/mondorama/2021/03/20/germania-protestele-impotriva-restrictiilor-au-degenerat-in-violente-in-orasul-kassel--681866
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De la începutul lunii ianuarie, locuitorii capitalei britanice şi din alte regiuni ale 

Angliei nu au voie să îşi părăsească locuinţele, cu excepţia unui număr limitat de 

deplasări, potrivit Agerpres. 

Protestul, care a început în Hyde Park la prânz, a continuat în centrul Londrei. 

După aceea, un grup de protestatari s-a întors în parc unde a aruncat cu proiectile 

asupra poliţiştilor. 

"Mai mulţi au fost răniţi ca urmare a acestor atacuri", a declarat într-un comunicat 

subcomisarul Laurence Taylor, care a condus operaţiunile de menţinere a ordinii. 

"Este complet inacceptabil şi trist faptul că ofiţeri însărcinaţi cu aplicarea 

reglementărilor care sunt instituite pentru a ne proteja pe noi toţi devin victimele 

acestor atacuri violente", a adăugat el. 

Poliţia din Londra a fost criticată intens săptămâna trecută după o intervenţie în 

forţă cu ocazia unui miting neautorizat, organizată în memoria unei tinere 

londoneze a cărei dispariţie şi moarte au agitat spiritele în Marea Britanie. 

Sâmbătă, în jur de 60 de parlamentari britanici au semnat un apel lansat de 

asociaţiile pentru protecţia drepturilor omului în care se afirmă că interzicerea 

demonstraţiilor "este inacceptabilă şi probabil ilegală". 

Restricţiile sunt în vigoare în Anglia de la începutul lunii ianuarie. Ca urmare a 

îmbunătăţirii situaţiei sanitare, premierul Boris Johnson a promis că le va relaxa, în 

timp ce izolarea strictă urmează să fie ridicată la sfârşitul lunii. 

Croația 

Mii de persoane au protestat sâmbătă în cinci oraşe din Croaţia împotriva 

restricţiilor impuse din cauza pandemiei de coronavirus, majoritatea dintre ei 

nepurtând măşti, relatează dpa. Protestatari, dintre care unii au numit drept ''tiranie'' 

obligativitatea de purtare a măştii, s-au adunat la Zagreb, Osijek, Split, Dubrovnik 

şi Sibenik. 

În Croaţia, măştile sunt obligatorii în transportul public, precum şi în magazine şi 

spitale. În aer liber, masca trebuie purtată atunci când nu se poate respecta o 

distanţare fizică de 1,5 metri. 

https://www.agerpres.ro/mondorama/2021/03/21/video-coronavirus-marea-britanie-proteste-la-londra-soldate-cu-arestarea-unor-protestatari-si-ranirea-unor-politisti--681959
https://www.agerpres.ro/mondorama/2021/03/20/coronavirus-mii-de-persoane-au-protestat-in-croatia-impotriva-masurilor-anti-covid--681932
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Croaţia a înregistrat o uşoară creştere a cazurilor de infecţii cu coronavirus după o 

scădere semnificativă în ianuarie şi februarie. Sâmbătă, au fost înregistrate 145,1 

infecţii la 100.000 de rezidenţi în ultimele şapte zile. 

Serbia 

Sârbii s-au adunat în Belgrad pentru a manifesta împotriva restricțiilor anti-

pandemie. Foto: Profimedia Images 

Sârbii au manifestat sâmbătă la Belgrad împotriva restricţiilor impuse de guvern ca 

urmare a pandemiei de COVID-19, transmite dpa. 

Protestatarii, dintre care mulţi nu purtau mască, au umplut Piaţa Republicii din 

centrul capitalei. 

Restricţiile pe perioada week-end-ului au fost introduse în urmă cu două 

săptămâni. 

Conform acestor măsuri, magazinele, restaurantele şi unităţile care oferă servicii 

trebuie să închidă începând de sâmbătă la prânz până luni dimineaţa, la ora 06.00. 

Sunt exceptate de la respectarea acestor măsuri restrictive magazinele alimentare, 

farmaciile şi benzinăriile. 

În ultimele şapte zile, Serbia a înregistrat o creştere importantă a cazurilor de 

contaminare cu noul coronavirus, rata de incidenţă la 100.000 de locuitori fiind 

sâmbătă de 503.3. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Summitul UE, de săptămâna viitoare, se va desfășura virtual 

Creșterea numărului de infectări în Europa deraiază și consiliul european de 

săptămâna viitoare. Reuniunea se va desfășura de la distanță prin videoconferință, 

a anunțat pe Twitter purtătorul de cuvânt al Comisiei Europene. 

Decizia aparține președintelui Charles Michel și a fost luată după ce în majoritatea 

statelor membre în ultima săptămâna au fost raportate bilanțuri record de infectare 

cu noul coronavirus.  

https://www.agerpres.ro/mondorama/2021/03/21/video-coronavirus-serbia-proteste-la-belgrad-impotriva-masurilor-restrictive--681956
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În zilele următoare Michel va continuă consulatarile cu liderii statelor UE iar 

detaliile logistice ale summitului vor fi comunicate în cel mai scurt timp. Consiliul 

european va avea loc joia și vinerea viitoare. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 FMI vede semne ale unei redresări globale mai solide, dar riscurile 

semnificative rămân 

Geoffrey Okamoto, prim adjunct al directorului general al Fondului Monetar 

Internaţional (FMI), a apreciat că se întrevăd semnele unei redresări economice 

globale mai solide, dar a avertizat că rămân riscuri semnificative, inclusiv 

extinderea pandemiei de coronavirus (Covid-19), transmite Reuters, citată de 

Agerpres. 

 

În aprilie, FMI va actualiza previziunile din ianuarie, care indicau un avans al 

economiei mondiale de 5,5% în acest an, pentru a reflecta măsurile suplimentare 

de sprijin adoptate în SUA, a declarat Okamoto, fără a oferi detalii. 

 

Într-un discurs rostit la Forului de dezvoltare al Chinei, oficialul FMI şi-a exprimat 

temerile privind adâncirea diferenţelor între economiile avansate şi cele emergente, 

în condiţiile în care de la începutul pandemiei aproximativ 90 de milioane de 

persoane au ajuns sub pragul de sărăcie extremă. 

 

Deja China s-a redresat la nivelul de creştere de dinaintea pandemiei, înaintea 

tuturor marilor economii, deşi consumul privat este încă în urma investiţiilor. În 

afara Chinei, însă, există semne îngrijorătoare ale adâncirii decalajului între 

economiile avansate şi cele emergente, a afirmat Okamoto. 

 

Acesta a adăugat că perspectivele rămân „excepţional” de nesigure, este neclar cât 

va dura pandemia, iar accesul la vaccinuri rămâne extrem de inegal, atât în 

economiile avansate, cât şi cele emergente. 
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Okamoto a explicat că unele ţări, în special cele cu venituri scăzute şi un nivel 

ridicat al datoriei, nu dispun de suficiente posibilităţi pentru a majora cheltuielile, 

în vederea intensificării luptei cu pandemia şi a atenuării impactului economic. 

 

Înăsprirea condiţiilor financiare ar putea exacerba vulnerabilităţile în ţările cu un 

nivel ridicat al datoriei publice şi private, a avertizat oficialul FMI, citând recenta 

creştere a randamentelor bondurilor, în urma aşteptărilor pieţelor privind retragerea 

mai devreme a măsurilor de stimulare. 

(Sursa: Agerpres) 

 


